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Algemene beschouwing 2021

Bij een beleidsarme begroting voor 2022 hoort ook een beleidsarme algemene beschouwing 
vindt het CDA Oostzaan. De nieuwe raad wordt, als het goed is, in april 2022 geïnstalleerd. Dat 
duurt nog slechts 6 maanden ervan uitgaande dat het vormen van een lokale coalitie niet het 
landelijke voorbeeld volgt. Maar ondanks dit alles kunnen we niet alles stil leggen, daarom toch 
een algemene beschouwing vanuit het CDA. 

Het CDA zegt dank aan het College, de gemeenteraad, maar vooral aan de ambtenaren, die de 
laatste jaren vaak onder grote druk hun oh zo belangrijke werk moeten verrichten, waarvoor 
nogmaals onze dank.

De CDA fractie Oostzaan wil een duidelijk Christelijk Sociaal gezicht laten zien en zet zich 
voortdurend in voor alle bewoners en het behoud van onze prachtige natuur.

Oostzaan is een prachtig dorp en de openbare ruimte ziet er over het algemeen netjes uit. De 
straatgoten worden geveegd, het afval wordt regelmatig opgehaald, de riolering/drainage werkt 
prima met uitzondering een plek op het Zuideinde.
Klachten worden over het algemeen serieus genomen. Toch gebeurt het regelmatig dat klachten 
gewoonweg niet en niet afdoende worden beantwoord. 
Dat mag en kan niet gebeuren. Dat geeft wrevel bij onze inwoners, dat moet in alle gevallen 
worden voorkomen.

Inwoners, instellingen, bedrijfsleven moeten voldoende aandacht krijgen.
Het gezegde “niemand mag tussen de wal en het schip vallen” moet werkelijkheid zijn.
Vandaag de dag wordt te pas en te onpas het woord zelfredzaamheid gebruikt.
Natuurlijk als je je zelf kan redden is dat prachtig en heeft ook onze voorkeur. Maar in onze 
gemeente wonen 2000 mensen van 65 jaar en ouder. Dit aantal gaat de komende jaren 
toenemen.  We weten allemaal dat ouderdom komt met gebreken wat ertoe kan leiden dat 
zelfredzaamheid verandert in afhankelijkheid!  
De zorg voor deze met name oudere doelgroep moet er zijn. De thuiszorg, de huishoudelijke 
hulp, psychische en lichamelijke hulp moet geboden worden als het nodig is. Het inkomen mag 
hierbij geen rol spelen!
Voor de lastenverlichting mantelzorg is een Respijthuis. Prachtig idee. 
Daar heb je mensen voor nodig en het kost geld. Is dit realistisch en haalbaar? Gaan 
mantelzorgers daadwerkelijk dit steuntje in de rug krijgen?
Het Sociaal plein verdient een Compliment, dit ziet er prachtig uit. 
Ook hier rijst de vraag of dit financieel haalbaar is en blijft en of er voldoende mankracht, 
vrijwilligers, zijn om dit in stand te houden? 

Woningbouw. 
Oostzaan telt ca, 4.100 huizen. Daarvan is 67% koop, 28% coöperatie(woningbouw coöperaties?) 
en 5% particulier (verhuur?). Van deze huizen is 3%, 2020, niet bewoond!

Zoals u weet zijn er vele woningzoekenden en is er een lange wachttijd. Starters meer dan 10 
jaar! Deze starters kunnen geen woning kopen, geen hoge huur betalen. Wat blijft over: een 
sociale huurwoning of eerst tijdelijk een Tinyhouse.
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Deze Tinyhouses wordt al jaren als een mogelijk initiatief genoemd. Twee jaar geleden kwam 
Dhr. Homburg zelfs met een concreet Tinyhouseplan. De wethouder is nog er steeds mee bezig. 
Waarom duurt het zolang terwijl er zoveel woningzoekenden zijn?
Urgente woningzoekenden moeten een reële kans op een sociale huurwoning hebben. 
Statushouders, gescheiden inwoners, cliënten GGZ al deze mensen moeten zelfstandig wonen. 
Kortom we worden geconfronteerd met een groot huisvestingsprobleem, ook in ons dorp!
Woningbouw naast Koeman, Bedrijfsgrond Cor Voet, 10 huizen naast de Bres, Derlagenhof, 
Zuideinde 134, bij de Lishof, de Rietkraag, radio 9terrein. De WOV heeft de afgelopen jaren 11 
woningen bijgebouwd en heeft nog volop plannen. Wat is nu de concrete bijdrage van het 
College? In de afgelopen 4 jaar en in de nabije toekomst? Wanneer worden plannen nu omgezet 
in daadwerkelijke actie?
In een aantal gevallen speelt de provincie een belangrijke rol i.v.m. BPL maar dat geldt zeker niet 
voor alle plekken waar gebouwd kan worden.
Kunt u als college duidelijkheid geven aan de vele woningzoekende in onze gemeente?
Wat mag men in de komende jaren daadwerkelijk verwachten aan kansen op een betaalbare 
huur- en of koopwoning? 

De CDA fractie blijft hameren op verkeersveiligheid. We moeten er echt alles aan doen om 
ernstige ongelukken te voorkomen.  Het CDA heeft gevraagd om een onderzoek naar snelheid 
remmende maatregelen, met name in ons overvolle lint. Dit werd toegezegd door de 
wethouder, wanneer mogen we concrete actie verwachten? Het CDA vindt dat de knoop 
doorgehakt moet worden. Of een werkelijk ingerichte 30km zone met snelheid remmende 
maatregelen of toch een 50km zone, waar de politie kan handhaven en waar z.s.m. flitspalen 
geplaatst moeten worden. Er moet een keuze gemaakt worden. Dit geldt trouwens ook voor de 
Kerkstraat.

Sluipverkeer Zuideinde. Dit hebben we alweer twee jaar geleden aangekaart. Maatregelen zijn er 
nog steeds niet genomen. Fietsers nemen bij stilstaande en wachtende auto’s steeds vaker 
noodgedwongen de stoep.

Wateroverlast Zuideinde.
Een onderzoek naar extra kolkjes. Wanneer is de wateroverlast verleden tijd?

Nieuwbouw Rietkraag. Leerlingen en personeel hebben er recht op. Wanneer bouwen? 
Er zou in vier jaar toch op z’n minst een concreet plan moeten liggen met evenzo concrete 
datums?

Is het college op de hoogte van de ernstige lekkage bij de Korenaar? Zo ja, welke actie is er 
ondernomen en wanneer is dit probleem definitief opgelost?

Dienstverlening
Het CDA kan niet om de problemen van de ambtelijke organisatie Over.
Vele medewerkers hebben de laatste jaren een ander pad gekozen. En op dit moment is het heel 
moeilijk om mensen te vinden.
Gevolg is dat er personeel ingehuurd moet worden om taken uit te voeren. Dat brengt de 
personeelskosten fors omhoog en dat gaat ten koste van de Algemene reserve. Het einde van de 
extra kosten is nog niet ten einde, want vast personeel is moeilijk te vinden.
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Geld is nodig voor het uitvoeren van taken om diensten aan de inwoners, instellingen en 
bedrijven te verlenen.
Het gevaar dreigt dat als de dienstverlening in de knel komt, ook de zelfstandigheid gevaar loopt. 
Hoopvol is dat de Rijksoverheid met compensatie komt, waardoor Oostzaan iets meer financiële 
ruimte krijgt. Toch blijft het kritisch. U als college geeft de financiële situatie van onze gemeente 
momenteel een 6, denk u dat we de komende jaren deze kleine voldoende kunnen behouden en 
daarmee garant kunnen blijven staan voor de zo belangrijke dienstverlening aan onze burgers? 

Het afvalplan van de gemeente is nog steeds niet bij de Raad aangeboden. En de kosten van dit 
probleem worden alleen maar hoger. Bij het afvalstation staat de BOA volgens mij elke keer te 
controleren op de identiteit van de bewoner die langskomt. Is dit nou echt nodig. Dit kan de 
ambtenaar van dienst toch ook doen. Deze BOA kan veel mooiere dingen doen in zijn tijd. 
Wanneer komt dit onderzoek naar de Raad of gaat dit ook naar de nieuwe raad.

Duurzaamheidsmaatregelen. We moeten van het gas af. Gemeente Oostzaan is hier veel mee 
bezig. Zonnepanelen en isolatie zijn de projecten waar wij ons mee bezig houden.
Aan de andere kant zitten we ook met een elektriciteit netwerk wat daar heel veel moeite mee 
gaat krijgen. Nu zijn er al nieuwe bedrijven die niet kunnen worden aangesloten.
Inwoners worden zich er steeds meer van bewust dat maatregelen nodig zijn. Wel moet het 
haalbaar en betaalbaar zijn en blijven. Het gemeentebestuur moet ism andere gemeenten en de 
provincie blijvend aandacht geven aan de beheerder van deze netwerken dat er haast geboden 
is. 

Milieu.
De uitstoot van vliegtuigen, industrie, snelverkeer zijn de belangrijkste vervuilers van het 
grondgebied van Oostzaan. 
De prachtige Natura 2000 gebieden het Twiske en het Oostzanerveld hebben te lijden van deze 
uitstoot. Het CDA is blij dat de festivals in het Oostzaanse Twiske bij motie verboden zijn. Er is in 
het Twiske al een stikstof uitstoot, die tweemaal hoger is, dan toegestaan is. Duizenden 
bezoekers van een festival verhogen deze waarde nog, maar zorgen ook voor geluid en 
lichtoverlast waardoor de natuur, vogels en andere dieren verstoord worden.
Oostzaan moet zuinig zijn op de Groene Longgebieden.
Het groenbeheer in heel Oostzaan is belangrijk. Veel groen zorgt ook voor het voorkomen van 
overtollig water. Laten we in ons mooie dorp zuinig zijn op ons groen.

Het CDA is trots op onze kunstenaars, trots op honderden vrijwilligers, die zorgen voor de 
instandhouding van verenigingen en de inkoopmogelijkheden voor ouderen/eenzamen, trots op 
de mantelzorger, trots op de onderwijzers en de kinderopvangkrachten, trots op de politie, BOA 
en de brandweer.

Het CDA Oostzaan wenst het college en de collega-bestuurders veel wijsheid bij de uitvoering 
van hun zo belangrijke taken, wij als CDA fractie zullen ons constructief kritisch blijven inzetten 
voor ons mooie Oostzaan.

Dank u.

Anja Visser, fractie voorzitter CDA Oostzaan


